
 
 

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 
 

 

 

Přítomní účastníci: Viz prezenční listina 

Nepřítomni účastníci: Viz prezenční listina 

 

 

• Úvod 

Mgr. Jolana Šebková přivítala členy KKSDZ a seznámila přítomné, že agenda duševního zdraví 

byla přesunuta pod odbor sociálních věcí. 

Skupina byla seznámena s programem jednání: 

1. Projednání změn Statutu – aktualizace 

2. Projednání, aktualizace podskupin včetně garantů (definice a základní témata 

podskupin) v návaznosti na projekt „Podpora procesů v rámci reformy péče o 

duševní zdraví v Libereckém kraji“ 

3. Představení výsledků práce multidisciplinárního týmu Fokusu Liberec  

4. Informace o navázání komunikace s PN Kosmonosy a PN Beřkovice, 

s koordinátory z Královehradeckého a Pardubického kraje 

5. Různé 

 

V úvodu jednání byly předány informace, že k definitivnímu schválení projektu se má sejít 

komise 30. 3. 2023. Předběžně již došlo k pokrácení finančních prostředků na projekt o 4 mil. 

Krácení se týkalo především destigmatizačních aktivit (plánovaných audiovizuálních spotů pro 

děti a mládež), dále pak snížení úvazků garantů pro jednotlivé podskupiny KKSDZ na 0,2 

úvazku. Základní aktivity projektu však byly zachovány (vzdělávání sociálních pracovníků, 

pracovníků v sociálních službách, realizace kulatých stolů/workshopů atd.) 

 

 

• Změna statutu 

Projednání změny statutu z důvodu, že KKS DZ byla přeřazena pod odbor sociálních věcí a 

zároveň, aby KKSDZ byla v souladu s projektem „Podpora procesů v rámci reformy péče o 

duševní zdraví v Libereckém kraji“ 

Článek č. 1 – nezměněno 

Článek č. 2 

Téma jednání:  Krajská koordinační skupina pro duševní zdraví  

Liberecký kraj 

 

Dne: 14. 3. 2023, 14:00 

Místo: Krajský úřad Libereckého kraje 

Zapsala: Mgr. Gabriela Suchá 



 
 

 

o odst. 2 – činnost krajské koordinační skupiny pro duševní zdraví bude koordinovat 

odborný zaměstnanec odboru sociálních věcí KÚ LK ve spolupráci s odborným 

zaměstnancem odboru zdravotnictví KÚ LK;  

o odst. 3 – vyškrtnutí zástupce MZČR pana Robocha, z důvodu ukončení projektu 

na MZČR, pan Roboch by se chtěl účastnit jednání, ale jako zástupce uživatelů 

o odst. 4 – dalším stálým a přizvaným hostem KKS DZ bude Metodik 

destigmatizačních aktivit (nová pracovní pozice) 

Článek č. 3  

o odst. 1 – KKS DZ zasedá podle potřeby, minimálně 4x ročně (původně 5x) 

o odst. 3 – z jednání pořizuje odborný zaměstnanec odboru sociálních věcí KÚ LK 

zápis, který je ukládán na odboru sociálních věcí KÚ LK a zveřejňován na jeho 

webových stránkách 

o odst. 5 – výstupech jsou pravidelně informováni členové rady kraje pro řízení resortu 

sociálních věcí a zdravotnictví, v případě potřeby členové zastupitelstva kraje 

Článek č. 4 - nezměněno  

Článek č. 5 

o po schválení statutu v KKSDZ bude schválen Radou Libereckého kraje usnesením č. 

xx/xx/RK ze dne xxx/xx/RK ze dne xx.xx.xxxx 

Statut musel být upraven z důvodu přechodu pod odbor sociálních věcí. KKS DZ nebyla 

usnášení schopna z důvodu nedostatečného počtu členů. Byl také vytvořen nový jednací řád, 

na který se odkazuje statut. Jednací řád byl zaslán všem zúčastněným skrze email. Statut a nový 

jednací řád se tedy bude schvalovat členy skrze hlasování per rollam. 

 

 

• Informace o aktivitách projektu 

Skupina informována o aktivitách projektu:  

o Biografická péče (pro DS, DOZP, okrajově pobytové služby);  

o vzdělávání terénních služeb zabývajících e problematikou duševního zdraví (bude 

kladen důraz na multidisciplinaritu, case management atd);  

o vzdělávání peer konzultantů – v rámci projektu bude vzděláno 15 PEER konzultantů, 

vč. certifikace. Služby byly tímto osloveny pro případné vytipovaní vhodných 

uživatelů. 

o realizace stáží 

o setkávání u kulatých stolů na aktuální témata 

o vzděláván přednášky pro veřejnost (př. pečující osoby) 

o rozsáhlý program Blázníš? No, a! pro střední školy (zde by mělo proběhnout výběrové 

řízení na služby, které tyto dovednosti mají) 

o realizaci kampaní v rámci Týdne duševního zdraví ve spolupráci se službami 

v regionu. Zde by měla by proběhnout jedna akce v každém okrese LK.  

V každé podskupině by měl působit garant (metodik) na 0,2 úvazku na DPP. 

o Skupina dětí – zvažuje se pan Molnár 

o Skupina SMI – p. Horáková 

o Skupina Senioři – ještě v jednání 



 
 

 

o Skupina Adiktologičtí klienti – v jednání (z výsledku jednání KKSDZ p. Horáková viz 

níže.) 

Skupinu seniorů by mohla vést p. Procházková, je ale v projektu vedena jako vzdělavatel, 

bude se tedy hledat někdo jiný. Byla také oslovena p. Peková z Révy, ta neměla zájem. 

Naopak z organizace Drak by měli zájem. Paní Horáková již jednala se zájemkyní o skupinu 

senioři. Je třeba kontaktovat p. Kořínkovou (zajistí p. Tůma viz úkoly). 

PhDr. Jana Horáková, zmínila, že jí nepřijde moc účelné, aby byly adiktologická skupina a 

skupina SMI zastoupeny dvěma lidmi, aktivity se vzájemně prolínají a zastoupení ve službách 

také není nijak vysoký. Mgr. Jiří Tůma jí odpověděl, že pozici může vykonávat jedna osoba 

na 0,2 a 0,2 úvazky za obě skupiny. Vše ještě probere s p. Siemethem a zjistí názor dalších 

ředitelů služeb. Dále se doptávala, jak často se musí scházet a že v rámci adiktologické 

skupiny se dohodli, že 4x za rok to stačí v rámci duálního stolu. Mgr. Jiří Tůma zmínil, že je 

to možné, vše se ale ještě projedná. 

Mgr. Jiří Tůma oznámil, že skupinu pro destigmatizaci povede kmenový zaměstnanec odboru 

sociálních věcí na nově, díky projektu, zřízené pozici Metodik destigmatizačních aktivit. Tuto 

pozici bude vykonávat zaměstnankyně KÚLK Bc. Petra Sedláčková. 

PhDr. Horáková: Jaké je tedy zadání ze strany kraje pro pracovní skupiny? Mgr. Jiří Tůma 

sdělil, že hrubý nástin aktivit je v projektu a všechny aktivity skupiny by měly směřovat 

k vytyčené strategii. Vše bude vyjednáno s garanty, jakmile začne se spustí projekt. Je potřeba 

si i vyjasnit, kdo bude členem jednotlivých podskupin. 

Mgr. Jolana Šebková se dotázala, co bude následovat po skončení projektu, kdo bude dále 

sířit povědomí o duševním zdraví, skončí i KKS DZ? Mgr. Jiří Tůma reagoval, že je 

předčasné se bavit o případném navazujícím projektu a že se předpokládá, že KKS bude 

v budoucnu zachována. 

Mgr. Petr Tulpa požádal PhDr. Horákovou o schůzku s p. Vystrčilovou ohledně problematiky 

CDZ a multidisciplinárních týmů. Schůzka má proběhnout v rámci zasedání Asociace Krajů 

ČR. 

 

 

• Představení výsledků multidisciplinárního týmu Fokus Liberec  

Slovo přebral p. Peš z organizace Fokus Liberec a představil výsledky služby sociální 

rehabilitace aplikované multidisciplinárním týmem Fokus Liberec za rok 2022 v porovnání 

s rokem 2021. 

Dle představení, služba sociální rehabilitace organizace Fokus supluje neexistující CDZ v LK 

skrze jejich multidisciplinární tým (součinnost zdravotních a sociálních profesí), který zajišťuje 

komplexnější službu klientů. V prezentaci byla porovnávána data sociální rehabilitace 

organizace Fokus za rok 2021 a 2022 (viz. přiložená prezentace). 

 

 

• Informace o navázání komunikace s PN Beřkovice a PN Kosmonosy s koordinátory 

z Královehradeckého a Pardubického kraje 



 
 

 

Skupina byla seznámena s daty o hospitalizovaných pacientech v PN Kosmonosy a PN 

Beřkovice, dle délky hospitalizace, dle okresů bydliště a dle věku pacientů. (viz. přiložená 

prezentace). V datech nejsou rozdělována krizová lůžka a lůžka následné péče.  

Ze schůzky s PN Beřkovice vyplynulo, že se nemocnice potýká s velkým množstvím pacientů 

s nařízenou léčbou a díky nedostatku ambulantních psychiatrů v regionu jsou nařízené léčby 

neustále prodlužovány – pacienti nemají zajištěné zdravotní služby, což je jednou 

ze zásadních podmínek k přeměně nařízené léčby na ambulantní.  

Dalším palčivým tématem je oblast bydlení dlouhodobě hospitalizovaných pacientů. Bylo 

přislíbeno, že jeden z prvních kulatých stolů v rámci projektu bude pro obce a města na téma 

„Potřeby dlouhodobě hospitalizovaných pacientů v návaznosti na jejich propuštění“. 

Informace k tomuto tématu by obcím předala Mgr. Alena Fialová. 

Dále byly ve skupině rozebírány problémy s bydlením u klientů s DUŠO: 

o pokud je pacient v KN déle než 6 měsíců, klesají jeho schopnosti a kompetence a musí 

se mi dopomáhat k jejich znovuzískání např. v chráněném bydlení.  

o v komerčním bydlení se neosvědčily ubytovny 

o v menších obcích funguje přednostní podmínky u přidělování obecního/ městského 

bydlení. Upřednostňují lidé s dětmi, diagnóza je u pacienta brána jak problém a obce 

tuto cílovou skupinu nechtějí moc přijímat.  

U některých obcí/ měst je také podmínkou přidělení bydlení bezdlužnost k obci/ městu, což 

velké množství pacientů také nemá, tím se také zhoršuje situace s umístěním klienta do 

klasického bydlení. 

 

 

• Různé 

 

PhDr. Alena Riegrerová vznesla dotaz, na porovnání analýzy, kdy mělo být v průběhu listopadu 

minulého roku osloveno CDZ z Královehradeckého kraje. Měla být porovnána data za celý rok 

2022 u CDZ a multidisciplinárního týmu Fokus Liberec. 

 

 

Úkoly na další setkání: 

 

Číslo Text Termín Řešitel 

1. 
Kontaktovat p. Kořínkovou, zjistit, kdo by 

mohl být garantem podskupiny senioři 

31.3.2023 Mgr. Jiří Tůma 

2. 

Zařadit do změny statutu účast pana 

Robocha na KKSDZ, jako zástupce 

uživatelů. 

31.3.2023 Bc. Klára Zajícová 

3. Zajistit hlasování Per rollam 31.5.2023 Bc. Klára Zajícová 

4. 
Porovnání analýzy dat mezi CDZ a 

FOKUS Liberec 

31.12.2023 PhDr. Jana 

Horáková 

 

 

Přílohy: 

 

• P1_Prezentace 



 
 

 

• P2_Multidisciplinární tým sociální rehabilitace 2022 a porovnání s rokem 2021 

 


